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- Facultatea de 
Inginerie Alimentară 
din Suceava își 
așteaptă noii 
studenți. 
Aproximativ 10% 
din ultimele cinci 
generații de 
absolvenți lucrează 
în industria 
alimentară din 
străinătate, 70% în 
cea din România. 
Mircea Oroian, 
decanul FIA: 
Sperăm ca 
absolvenții de liceu 
să considere oferta 
facultății noastre 
una de viitor 
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- Înscrierile la Facultatea de Inginerie Alimentară din cadrul Universității 
„Ștefan cel Mare” din Suceava debutează pe 11 iulie. Viitorii studenți pot 
alege între patru programe de licență, cu 100 de locuri bugetate: 
Ingineria produselor alimentare, Control și expertiza produselor 
alimentare, Protecția consumatorului și a mediului și, nu în ultimul rînd, 
Științe gastronomice. Fiecare program de studii de licență are cîte 25 de 
locuri bugetate, cîte 5 locuri dintre acestea fiind destinate românilor de 
pretutindeni – din Republica Moldova, respectiv din Ucraina. 
Mircea Oroian, decanul FIA, a declarat la Radio Top: „Ne dorim să fie o 
admitere bună, astfel încît toate cele patru programe să închidă locurile 
bugetate pe care le au și să fim competitivi cu celelalte universități din 
regiune. (…) Sperăm ca absolvenții de liceu, atît din liceele tehnologice, 
cît și din liceele teoretice, să considere oferta facultății noastre una de 
viitor.” 
Profesorii Facultății de Inginerie Alimentară din cadrul USV pun accent 
pe parcursul anilor de studiu pe dezvoltarea uneia dintre competențele 
de bază de care are nevoie un absolvent pe viitor, potrivit profesorului 
universitar doctor Mircea Oroian, care a precizat: „În primul rând, noi 
încercăm să dezvoltăm una din competențele de bază de care are nevoie 
un absolvent pe viitor: munca în echipă. Pînă la urmă nu trebuie să știi 
toate informațiile, ci trebuie să creezi acele echipe multidisciplinare care 
să poată fi închegate și, ulterior, să dezvolte ceea ce dorește piața, dar în 
acord cu cerințele legale, cu o valoare nutrițională îmbunătățită, gustul 
să fie pe placul consumatorului, culoarea la fel. Eu nu cred că o persoană 
trebuie să știe să le facă pe toate, ci trebuie să fie implicată într-o echipă 
care, la rîndul ei, să dezvolte un produs nou, de la materii prime pînă la 
ambalaj”. 
În perioada aceasta la FIA s-au evaluat rezultatele muncii cadrelor 
didactice. Profesorul Oroian a spus că s-a dorit a se face o statistică a 
integrării absolvenților acestei facultăți pe piața muncii. Rezultatele au 
fost îmbucurătoare, potrivit decanului FIA, care a adăugat: „Am dorit să 
vedem unde s-au integrat absolvenții noștri pe piața forței de muncă. 
Aproape 10% din ultimele cinci generații au preferat să plece în 
străinătate și lucrează în industria alimentară de acolo, iar 70% dintre 



absolvenți lucrează în industria alimentară din România. Considerăm că 
avem o bună integrare a absolvenților pe piața forței de muncă, ceea ce 
arată că studiile de la Suceava sînt de calitate”. 

- Cristina Runcan, 
dovada că la 
universitatea 
suceveană se 
lucrează la modul 
serios 
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- Am aflat de la profesoara Sanda-Maria Ardeleanu că o fostă studentă a 
Universității „Ștefan cel Mare” este acum doctor în filologie cu două 
diplome – una românească și cealaltă franceză, cea de-a doua obținută la 
Universitatea Paris Cite. Într-un mesaj publicat pe pagina de Facebook a 
doamnei Ardeleanu se arată că „explozia de fericire din ochii Cristinei 
este acum și în inima mea, în calitate de co-Director al unei teze despre 
Eugène Ionesco. Bravo, Cristina! Felicitări pentru munca ta uriașă, 
pentru determinare și perseverență! Mulțumim că ai ales USV pentru 
întreg parcursul tău de formare ca profesor-cercetător! Mulțumesc 
colegilor francezi pentru succesul acestei co-tutele! Te așteptăm acasă, 
dragă Cristina!”. În prealabil, Cristina Runcan scrisese, printre altele, că 
„această frumoasă călătorie a luat sfârșit. Mulțumesc din suflet 
minunatelor doamne prof. univ. dr. Ardeleanu Sanda-Maria și 
Brunetière Valérie pentru tot sprijinul oferit. Veți rămâne mereu în 
sufletul meu și mă simt binecuvântată ca am avut prilejul să îmi fiți 
alături și să mă îndrumați”. 
Doamna Ardeleanu susține că Cristina a obținut cele două diplome de 
doctorat „în urma unei munci uriașe”, iar într-un mesaj trimis redacției 
nostre mai spune că este cea de-a 32-a diplomă de doctor în filologie 
obținută de doctoranzi pe care domnia sa i-a coordonat. Cristina Runcan 
reprezintă încă o dovadă că la universitatea suceveană se lucrează la 
modul serios și că cine își dorește cu adevărat poate obține performanțe 
deosebite. Și tot Cristina Runcan reprezintă dovada că sînt și tineri care 
nu-i uită pe cei datorită cărora s-au realizat din punct de vedere 
profesional. 

- Forumul Economic 
Regional Moldova 
care se va organiza 
săptămâna viitoare 
la Vatra Dornei are 
ca obiectiv central 
asigurarea 
condițiilor necesare 
de “Planificare și 
Cooperare pe 
obiectivul strategic: 
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- Forumul Economic Regional Moldova se va desfășura în perioada 4-6 
iulie 2024 la Cazinoul Băilor din Vatra Dornei, iar obiectivul central al 
Forumului îl constituie asigurarea condițiilor necesare de „Planificare și 
Cooperare pe obiectivul strategic: Moldova 2030”. 
„FERM creează condițiile necesare conlucrării în vederea dezvoltării 
strategice a Regiunii Extinse a MOLDOVEI pe baza pregătirii până în 
2030 a unei Platforme Comune de Colaborare construită între mediul 
instituțional și cel privat de pe ambele maluri ale Prutului cu o implicare 
unitară, proporționată și egală a administrației publice, mediului privat, 
mediului instituțional din educație și sănătate, respectiv a societății civile 
din întreaga Moldovă de la munții din Vatra Dornei până la Cetatea 
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Moldova 2030“. Soroca de pe râul Nistru, avându-i desigur în vedere și pe frații noștri din 
Ucraina” transmite Ion ȘTEFANOVICI, Președintele Centrului de 
Analiză și Planificare a Dezvoltării Regionale (C.A.P.D.R.), organizatorul 
evenimentului. 
Evenimentul este susținut de următoarele instituții: 
Agenția Română pentru Investiții și Comerț Exterior; 
Agenția pentru Dezvoltare Regională Nord Est; 
Biroul de Cooperare Transfrontalieră Suceava; 
Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava. 
Patronatul Întreprinderilor Mici Mijlocii din Județul Suceava; 
Arhiepiscopia Sucevei și Rădăuților; 
Municipiul Vatra Dornei; 
Orașul Siret; 
Orașul Gura Humorului; [...] 

- Abonamente 
Gratuite pentru 
parcarea 
autovehiculelor USV 
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- Sunt exceptate de la plata taxei de parcare autovehiculele aparținând 
Universității „Ștefan cel Mare”, în proximitatea fiecărei clădiri a 
instituției, pentru desfășurarea activității, în limita locurilor disponibile. 
Așa prevede un proiect de hotărâre de pe ordinea de zi a ședinței ordinare 
din iunie a Consiliului Local, prin care se procedează la completarea 
Regulamentului de funcționare a Serviciului de parcare cu plată de pe 
raza capitalei de județ. 
Aceasta în condițiile în care „USV se confruntă cu o creștere continuă a 
numărului de studenți” și, implicit, „cu o cerere sporită pentru locuri de 
parcare”. În susținerea propunerii legislative de pe ordinea dezi a 
ședinței deliberativului local se mai arată că „lipsa unui sistem organizat 
de alocare” a respectivelor locuri de parcare, „cauzează dificultăți și 
nemulțumiri în rândul utilizatorilor”.De aceea, „este necesară 
identificarea de soluții pentru suplimentarea locurilor de parcare 
dedicate mijloacelor de transport ale studenților și angajaților USV”. 
„Având în vedere dezvoltarea continuă a Universității <Ștefan cel Mare> 
din Suceava – care a depășit 10.000 de studenți, în acest an universitar -
, și ținând cont de importanța dezvoltării USV pentru municipiul 
Suceava, precum și de buna colaborare existentă între instituții, Primăria 
municipiului Suceava vine în întâmpinarea solicitării Universității, prin 
acordarea, cu titlu gratuit, a abonamentelor pentru parcarea 
autovehiculelor în proximitatea fiecărei clădiri a USV, în limita locurilor 
disponibile” se arată expunerea de motive la proiectul de hotărâre, 
semnată de Ion Lungu, primarul municipiului Suceava 

 


